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Příliš mnoho českých absolventů bakalářského vysokoškolského programu pokračuje v magisterském studiu. Problém
je v tom, že firmy nevnímají bakaláře jako vysokoškolsky vzdělané. Je třeba je naučit, že prakticky vzdělaní bakaláři pro
ně mohou znamenat přínos, shodli se v dnešním pořadu České televize Otázky Václava Moravce ministryně školství
Miroslava Kopicová a její předchůdce a předseda Strany zelených Ondřej Liška.     
"Myslím si, že počet mladých lidí, kteří jdou do bakalářského studia, a přes 80 procent, kteří pokračují do magisterského,
to je skutečně neúnosné," řekl Liška. Podle něj je třeba začít mluvit i o tom, jakým způsobem zpřísnit podmínky pro
pokračování v magisterském studiu.     
To si myslí i Kopicová, podle níž je na místě zpřísnit nároky na to, kdo může v magisterských programech učit. Uvedla
také, že je třeba naučit firmy, že je jim "teoretický magistr méně platný než praktický bakalář". Podle ní je třeba dát
firmám jasně najevo, co který stupeň vysokoškolského vzdělání znamená.     
"Firmy ani lidé nevidí bakalářské vzdělání jako vysokoškolské vzdělání," připustil v pořadu hlavní poradce ministryně
pro vysoké školství, profesor britské Cambridgeské univerzity Rudolf Haňka.     
"Firmy nemají o bakaláře zájem, protože bakaláři podle nich nejsou pro praxi dostatečně připraveni. Ale na druhé straně
vysoké školy nepřipravují bakaláře, protože o ně není zájem," prohlásil Haňka. Problém vidí v tom, že většina škol
jednoduše rozdělila své pětileté vzdělávací programy a první tři ročníky označila za bakalářské studium.     
Liška a Kopicová se shodli, že nejlepším řešením je jasně určit, které vysoké školy se zaměří na vzdělávání bakalářů a
které na vědu, výzkum a s nimi spojené magisterské a doktorandské programy. Podle ministryně panuje i mezi vysokými
školami konsenzus v tom, že je podobné rozdělení třeba. "I když všechny vysoké školy pořád mají ambici učit magistry,"
připustila.     
Haňka a Liška také konstatovali, že v Česku je zřejmě příliš mnoho vysokých škol. "Ve Velké Británii je 60 milionů lidí a
je tam asi 100 univerzit," prohlásil Haňka. V Česku by tak podle něj bylo adekvátních zhruba 20 vysokých škol. V zemi
přitom působí 26 veřejných a 45 soukromých vysokých škol.     
Liška připustil, že problém může být i v tom, že z univerzit se pro města stala otázka prestiže a politici si je tam budou chtít
udržet. Připomněl při té příležitosti plán středočeského hejtmana Davida Ratha (ČSSD) na vytvoření nové středočeské
univerzity.     


